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Under henvisning til Folketingets Boligudvalgs brev af 21. november 

2006 følger hermed – i 5 eksemplarer – socialministerens svar på 

spørgsmål nr. 16 (BOU Alm. del). 

 

 

 

 

Spørgsmål nr. 16: 

 

”Er ministeren jf. besvarelserne på udvalgets spørgsmål 12 og 13 enig i, at 

det er uheldigt, at det med det nuværende regelsæt ikke kan lade sig gøre at 

give tilsagn til alment lavenergibyggeri, og hvilke initiativer vil ministeren 

tage i den forbindelse?” 

 

Svar: 

 

Som jeg anførte i min besvarelse af S 969 og S 970 af 6. december 2006 og 

ligeledes spørgsmål 12 på alm. del besvaret 15. november 2006, er den mak-

simale anskaffelsessum for opførelse af alment boligbyggeri fastsat med 

udgangspunkt i de konstaterede gennemsnitlige anskaffelsessummer forhøjet 

med et tillæg, der giver mulighed for at tage hensyn til byggeriets totaløko-

nomi. Der er således ved fastsættelsen af de maksimale anskaffelsessummer 

taget højde for, at totaløkonomiske, herunder energiøkonomiske investerin-

ger, kan medføre højere anskaffelsessummer. 

 

Jeg vil endnu en gang bekræfte, at jeg fortsat følger udviklingen i anskaffel-

sesudgifterne meget nøje. Boligudvalget vil først i det nye år blive orienteret 

om udviklingen i anskaffelsessummerne efter 2004. 
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